



ဝံသးစူဆဲးကျိးဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ဖျဲၣ်ဖိအတၢ်မၤစၢၤမ့တမ့ၢ်န့ၣ်သရၣ်သရၣ်မ့ၣ်ကွၢ်ဟူးဒီးဖိသၣ်တချုးနဟးထီၣ်လၢနဟံၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. သရၣ်သရၣ်မ့ၣ်ကွၢ်ဟူးဒီးဖိသၣ်ကတဲဘၣ်နၤဒီးတၢ်လၢနကဘၣ်မၤဒီးစံးဆါတၢ်သံကွၢ်တမံလၢလၢအကအိၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.

### ဖဲနမ့ၢ်ကအိၣ်ဖျဲၣ်နဖိအိၣ်ထံးတဂၤအခါ

ဖဲနဟူးပှ်ထီၣ်ဘူးကတုၤလၢနကအိၣ်ဖျဲၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်(၃၇ နွံမ့တမ့ၢ်အါန့ၣ်အခါ) နကြးဟဲဆူတၢ်ဆါဟံၣ်လီၤ.

- ဖဲနဟူးမ့ၢ်ဆါထီၣ်ဒ်ညါန့ၣ်အသိးဒီးမ့ၢ်ဆါဆူၣ်ထီၣ်,ဘူးထီၣ်ဒီးအဆါမ့ၢ်ယံၣ်၆၀စံးကီး,စးထီၣ်အိၣ်ထံးတုၤအကတၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဟူးတံပကံးထီၣ်အသးကဘၣ်ကဲထီၣ်အစ့ၤကတၢ်တန့ၣ်ရံၣ်လီၤ. လၢပိာ်မ့ၣ်အါဒ်တၢ်တက့ၢ် အဂီၢ်ဟူးဆါတဘျီန့ၣ်ကယံၣ်ဝဲဒ်ဒ်သၢ မံးနံးတုၤယံၣ်မံးနံးလီၤ.

### မ့တမ့ၢ်

ဖဲန"ထံချီဒါးမ့ၢ်သ့ၣ်ဖး"အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲဒ်ဖဲထံချီဒါးလၢအအိၣ်ဝဲဒ်တရံးဖိသၣ် ဆံးသ့ၣ်ဖးအခါန့ၣ်လီၤ. နကတုၤဘၣ်တၢ်ကိၢ်ကွံတဆံး တက့ၢ်မ့တမ့ၢ်ထံယွၤလီၤဖူးသတုၤကလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲနထံချီဒါးသ့ၣ်ဖးအခါတၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၤလၢနကဟံၣ်လီၤဘဲဘိၣ်ခံတဘျီန့ၣ်လီၤ. သရၣ်သရၣ်မ့ၣ်ကွၢ်ဟူးဒီးဖိသၣ်ကသမံသမိးနထံအလွဲၤဒီးအတၢ်အနၢဖဲနဟဲတုၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

### မ့တမ့ၢ်

- ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်အလွဲၤဂီၤကပီၤယွၤလီၤအခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်နဖိအိၣ်ထံးတဂၤဒီးနဒါထီၣ်မ့ၢ်စ့ၤန့ၣ်ဒီး ၃၇ နွံန့ၣ်နကြးဆဲးကျိးတၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ် ဆါပနီၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးဟူးဆါတမံလၢလၢအဒိ မ့ၢ်တၢ်ဒ်သိးဟူးဆါ,ထံချီဒါးသ့ၣ်ဖးမ့တမ့ၢ်သ့ၣ်ယွၤလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

### ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဘၣ်နဖိလၢညါန့ၣ်

နကြးလူၤပိာ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢထးလီၤ, မ့တမ့ၢ်ဘၣ် ဒ်န့ၣ်ဒီး နကြးလဲၤဆူတၢ်ဟံၣ်ဖဲနဟူးတံပကံးထီၣ် တခါဒီးတခါအဘၣ်စၢၤမ့ၢ်အိၣ်ယံၣ်တုၤနွံမံးနံးအခါန့ၣ်လီၤ.

### ဖဲယမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်ကမၤစၢၤလၢတၢ်ကကတီၢ်အဲးကလံးအကျိၣ်န့ၣ်ဘၣ်မၤဒဲလဲၣ်.

စဲၣ်နီၤပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒ်ဖဲနမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ကကတီၢ်ပၢ်မ့တမ့ၢ်ကတီၢ်အဲးကလံးကျိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တဘၣ်နကဟဲကိးယုာ်နဟံၣ်ဖိဖိမ့တမ့ၢ်တံၤသကိးလီၤ,သနကကယံၣ်မ့ၢ်တၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါဘၣ်ထွဲဒီးနတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယံၣ်န့ၣ်တၢ်ကြးမၤအီၤယုာ်ဒီးစဲၣ်နီၤပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်န့ၣ်လီၤ. **တၢ်ကတီၢ်ကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်တလိာ်ဟ့ၣ်အပူၤဘၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၤလၢတဲထီၣ်တၢ်ဟံၣ်အီၤပဲၤတၢ်ခူသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.**

တၢ်အံၤမ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ်ယုာ်လၢတၢ်ကကတီၢ်ကျိးထံတၢ်တဂၤဖဲတၢ်မ့ၢ်တဟ့ၣ်နၤဒီးပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်တဂၤအခါန့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိကသ့ၣ်န့ၣ်ဖးသီန့ၣ်ဒီးပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်တဂၤလီၤ.

ဖဲနမ့ၢ်ကလိာ်သ့ၣ်ဒ်ပုၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်တဂၤလၢတၢ်ကဆဲးကျိးပုၤန့ၣ်,ဝံသးစူကိးဘၣ်လီၤတဲစိတၢ်ကတီၢ်ကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤ (TIS) လၢ 131 450 န့ၣ်တက့ၢ်.

**Local Contact (လီၤကစိတၢ်ဆဲးကျိး )**

Person's name (မံၤ): \_\_\_\_\_

Contact number (လီၤတဲစိနီၤဂံၢ်): \_\_\_\_\_